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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 28. juni 2017 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 43 (Aktstykke nr. 114) af 
23. juni 2017 

Spørgsmål 

Ad svaret på spørgsmål 10 

Har ministeren undersøgt mulighederne for et statsligt indskud, i 

overensstemmelse med det markedsøkonomiske investorprincip? I givet fald 

bedes denne undersøgelse oversendt. Har regeringen i denne forbindelse spurgt 

Kommissionen om statens muligheder for at skyde ny kapital ind i Vestjysk 

Bank? 

  

Svar 
Skiftende regeringer har siden starten af 2013 offentligt tilkendegivet, at staten 

ikke er den rigtige langsigtede ejer af Vestjysk Bank. Det har således aldrig været 

statens ønske at være langsigtet aktionær i Vestjysk Bank, og det har som følge 

heraf heller ikke været planen, at staten skulle tilføre yderligere kapital til banken 

end den, som banken allerede har modtaget.    

 

Det er Kammeradvokatens og Finansministeriets vurdering, at det, bl.a. i lyset af 

den verserende statsstøttesag, ikke er muligt at opnå Kommissionens accept af, at 

staten som hovedaktionær skyder ny kapital ind i banken på markedsvilkår. 

 

Der henvises endvidere til svar på spørgsmål nr. 27 af 15. juni 2017 og spørgsmål 

nr. 40 af 23. juni 2017. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Kristian Jensen 

Finansminister 

Finansudvalget 2016-17
Aktstk. 114 endeligt svar på § 7 spørgsmål 43
Offentligt
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